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Since September 21, 2016, I have had several opportunities to read reports and interviews by
employees of the New Jersey Transit Police Depattment, the Adantic County Prosecutor’s Office,
and the Regional Medical Examiner’s Office. I have visited the scene where Tiffany Valiante was
struck by a New Jeisey Transit train, and I have reviewed all photographs that wete taken by the
investigatots regarding Tiffany’s death. Paul ID’Amato, Hsquite, counsel for the Valiante family, also
allowed me to review a complete copy of the file of the Regional Medical Examiner’s Office, which
included photographs taken the morning after the accident and photographs taken duting the external
examination.

Thete are enough unanswered questions, false statements, conflicting accounts tegarding this fatality,
and incomplete investigative information, as well as exttemely important evidence that was discovered
since the night of Tiffany’s death, which leads me to the conclusion that the death cestificate should
be amended from “Suictde to “Undetermined.”

The location where Tiffany was struck is approximately 3.5 miles from her home. She left home at
2128 hours, and was struck by a New Jersey Transit (NJ1) train at 2310 hours on July 12, 2015. The
Medical Examiner petformed the View on Tiffany on July 14" The Medical Examiner’s detertnination
‘that the Manner of Death was “Suicide” appears to be based merely upon the Medical Investigator’s
Data Reports and preliminary information provided verbally or in writing by NJT Detective William
Sweeney, who attended the View. No consideration appears to have been given to Tiffany’s
psychological history ot the remoteness of the area where this barefoot, 18 year old fernale, who feared
the datk, was struck by a NJT train,

Although Tiffany’s two uncles told Detective Sweeney when they met him at the scene on July 16®
that Tiffany’s death was not a suicide, no one from any agency involved in investigating het death. sat
down to discuss any aspect of the case with Tiffany’s. patents or siblings until three weeks after her
death. The detectives sat down with them only after Tiffany’s headband and sneakers were found by
Tiffany’s mother neatly three miles from the scene of the event.

I urge the Medical Examiner to go to the scene, I believe the Medical Examiner will find it
extremely difficult to believe an 18 year old female would have willingly walked, barefoot and
alone, in the dark for two houts, approximately 3.5 miles from her home until she arrived to
this dark and isolated location given the fact that all of Tiffany’s friends and family knew of
Tiffany’s deep seated fear of the dark.

The account given by the train engineer and his apprentice to NJT Police Officer Vince Packer, St.,
contained in his Supplemental Investigative Report dated July 13, 2015, and possibly relied upon by
Detective Sweetney and the Medical Examiner at the View was later contradicted in their subsequent
sworn statements and by the train’s Major Incident Event Recorder — MIER (“Black Box”). It took
six days before NJT investigators leatned the engineer’s student was actually alone in the cab; the only
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eyewitness to this event and was not receiving direction {rom the engineer until after Tiffany was
struck. The student engineer was not interviewed under oath until 10 days after the fatality. His sworn
statement contradicts his previous accounts. The sworn statement appears to be rambling, self-serving,
and inconsistent with facts observed at the scene and obtained from the MIER Black Box. Mechanical
Data from the MIER indicated the train was likely no mote than 235 feet away from Tiffany when
she was first seen by the student engineer as the train was traveling 80 miles pet hour, Additionally, it
was revealed that the student engineer was never tested for drugs or alcohol under the Federal Railroad
Administration policy.

At the outset of this repott, I want to share with the Regional Medical Examinet’s Office the
conclusions of my investigation:

1.

It is highly unlikely that Tiffany Valiante, a very accomplished 18-year-old female athlete,
walked barefoot from her home on Tilton Road along Pomona Road to the railroad tracks,
and then walked over a mile alongside the tracks to whete Tiffany’s body came in contact
with the New Jersey Transit train. The total distance from Tiffany’s home to the point of

impact is neatly four miles. Weeks after the night that Tiffany was killed, her foot apparel

was discoveted on Tilton Road by her mother. An examination of one of Tiffany’s feet,
as shown in one of the photographs taken by the Medical Examiner’s Office, shows no
abrasions or damage to the bottom of the foot. Attached to this report is a photograph of
the area where Tiffany allegedly walked that shows large sized stones. Additionally, one of
the photographs shows an access road for motor vehicles. If Tiffany had walked over the
stones immediately adjacent to the railroad tracks or in the dirt roadway, it is more
ptobable than not that her feet would have shown sevete damage. The one attached
photogtaph from the Medical Examiner’s Office does not show any damage, whatsoever.
An interview of family and friends has demonstrated that everyone knew Tiffany had a
severe phobia of the dark. She would have had to walk several miles in complete datkness

_ the night of her death. Illumination from the moon was non-existent.

Tiffany’s cell phone was discovered by her father an hour to an hour and a half after
Tiffany was last seen at the Valiante residence. Like most young women, Tiffany’s cell
phone was affixed to her body every minute of the day. She reportedly would even bring
her cell phone into the shower when she was bathing.

. Death by train is an extremely unusual method of suicide to be contemplated by anyone,

especially a female teenager with no history of emotional instability. The loud sound of an
approaching train is much mote likely to invoke a flight response in a sober individual
Had Tiffany wanted to commit suicide, she could have walked in front of a cat on the
heavily traveled highways of Tilton Road or Route 30. The toxicology repott from the
Medical Examiner’s Office was negative for drugs and alcohol.

Tiffany disappeared within minutes of walking away from her home. She had been at her
cousin’s party across the street from her home. Individuals in a cas coming from Tilton
Road to the location of the patty would have had many opportunities to see Tiffany
walking down the street. She was a very popular young lady, and all local teenagers knew
who she was. Not one person has reported seeing Tiffany, who is six foot two inches tall,
walking from her home to the railroad tracks. , '

Statements in the Report of Investigation by Medical Examiner (RIME) Medical
Investigator Data Sheet used by the Medical Examiner to base a determination of suicide
are inaccurate, unsubstantiated, and false:
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10.

11.

12.
13.

14.

15.

16.

17.

A. “The train engineer has stated that a female darted out from the trees and ran right
in front of the train. Decedent had been in the woods on the north side of the
tracks.” Tt was later revealed under sworn statements, the train engineer had his
back turned and never witnessed the event until the student engineer had already
sounded the hotn, activated the emergency braking system, then yelled “a girl
jumped out.”

B. Statements attributed to her uncle Michael Valiante and certain “friends” are
likewise inaccurate. The Medical Investigator’s Data Sheet report states, in part:
“She had gotten into some trouble the day before, as well as the day of the patty,
and her friends stated that she ‘cut herself and was extremely upset. He (Michael
Valiante) also stated that Tiffany had been having a lot of disagreements with her
mother recently, and was extremely distraught over some of the things that had
happened.”

Duting my interview of Michael Valiante, he stated that in his mind he could not
get his niece, on her own, to the isolated location whete she was struck. He said
that the statements in the Medical Investigator’s Data Sheet attributed to him are
inaccurate. Additionally, there is no evidence of self-mutilation.
My review of the New Jersey Transit Police Department records lead me to conclude that
there were conflicting statements made to the New Jersey Transit investigators by the lead
engineer and his stuadent apptentice. At the relevant times of the questionable observation
by the apprentice engineer, he was unsupervised and, in fact, is the only so-called
eyewitness to the event. However, my analysis of the MIER Black Box leads me to the
conclusion that the observations by the apprentice engineer ate not factoally sustainable.
There is no indication that there was a drug/alcohol test of the apprentice engineer.
The swotn statement of the apprentice engineer was not taken until 10 days after the
accident.
It is improbable that Tiffany would have been able to jump or dive a distance of 15-20
feet onto a built-up stone railtoad grade from a standing position.
Tiffany’s skull was crushed and fragmented. Her brain was obliterated. These conditions
obscured evidence of a possible ante-mottem injuty, such as from a gunshot wound.
No footwear was found at the scene of the impact.
Investigators from New Jetsey Transit Police Department did not interview the family in
a timely manner.
Tiffany was extremely popular, with a very close citcle of friends, admired by her teachers,
coaches, employets, and neighbots.
Tiffany was raised as if she wete a single child for the past 10 years by two loving parents
and indulged by two older sistets, two grandmothets, and many .relatives. Tiffany had
received five college scholatships for sports and academics, and was excited about going
to Mercy College in four weeks to major in criminal justice. -
Based upon my investigation, it cannot be ruled out that Tiffany was driven ox forced to
walk to the location of the impact. Moteovet, it cannot be ruled out that she was assaulted
at a different location and placed on the tracks to hide evidence of the crime.
It is my professional opinion that the death of Tiffany Valiante warrants fusther
investigation and that the Manner of Death should be amended by the Medical Examiner’s
Office from “Suicide” to “Undetermined.”



My analysis is broken down into the following categoties:

A. INCONSISTENT STATEMENTS
B. NO PSYCHOLOGICAL AUTOPSY

C. REGIONAL MEDICAL EXAMINER’S FAILURE TO FOLLOW
ESTABLISHED PROTOCOL

D. ANALYSIS OF THE MAJOR INCIDENT EVENT RECORDER
E. UNANSWERED QUESTIONS AND CONCERNS

F. CONCLUSION

A. INCONSISTENT STATEMENTS

Tiffany was struck by the train at 2310 hours on July 12*, The Medical Investigator arrived on scene
at 0045 hours on July 13, accotding to the Medical Investigator’s RIME. The Medical Investigator’s
Investigative Data Sheet dated July 13, 2015 differs greatly from statements later made by the New
Jetsey Transit personnel charged with the opetation of the train that night. The Medical Investigator
datza sheet states:

“We were shown an area of railyoad tracks east of Cologne Avenne where the train engincer bas stated that a
female ‘darted ont from the trees and ran in front of the train.” Decedent had been in the woods on the north
side of the tracks.”

‘This account conflicts greatly with the statements given by the three train personnel interviewed by
the New Jersey Transit Police Officer, Vince Packet, St., in his supplemental investigative report dated
July 13, 2015. It also conflicts with the recotded statement of the engineer by New Jetsey Transit
Detective Acevedo on July 18™ and of the apprentice engineer taken by Detectives Acevedo and
William Sweeney on July 22, 2015.

Rather than write separate accounts of the event, as the Conductot and the Assistant Conductor did,
Hngineer Wayne Daniels and Apprentice Engineer Matvin Olivates jointly signed a handwritten NJT
Preliminary Major Incident Repott at 2336 hours on July 12, 2015, in which they stated:

Approximate location of train when trespasser was first observed: “Right on top of the
trespasset” '

Actions taken by Engineer: “Blew the horn, tang the bell, Put train into emergency brake
application”

Actions taken by trespasser: “Dove in front of train direction was east to west”
List/describe any other witnesses: “Just both engineers”

- In NJT Officer Packer’s Supplemental Investigation Report of July 13, he states that Engineer Wayne
Daniels and Apprentice Engineer Marvin Olivares stated:



“They noticed a person up ahead on the tracks. Daniels instructed Olivares fo blow the horn and ring the bell
as be put the train into emergency brake application. The person was strick by the bead end of the train, as
she dove froms the raiload east to west in front of the oncoming train”... Conductor Bill Gindhart stated
“Uhe Fngineer blew the horn, rang the bell, and put the train into emergeney brake application. He stated that
the only witnesses were the two engineers.”

The first glaring problem with this account in Officer Packer’s repott is that Daniels, in his recorded
statement taken by Detective Acevedo on July 18, 2015, admitted for the first time that he had his
back to the train cab, was engaged in conversation with Conductor Bill Gindhatt, and never saw
Tiffany. The second problem is the sequence of events differ in both Daniels’ and student Engineer
Olivares’ swosn statements, suggesting Daniels never instructed his student what action to take during
the 4.1 seconds it took Olivates to blow the hoin, strike Tiffany, and put the train into emetgency
braking application, and the called out he spotted her. Additionally, the train’s Major Incident Event
‘Recotder (“Black Box”) indicates the bell was never activated.

Sworn Statements of Engineer and Student Engineer
1. DaniePs sworn recorded statement to Detective Acevedo on July 18, 2015:

Det. Acevedo: Did you observe the petson on the track as you approached the track?

Mi. Daniels: No.

Det. Acevedo: Wha—wh—why was the reason that you didn’t see the petson?

Mt. Daniels: At the same tite that this was going on, we wete about to come up to another
train and meet— that had broken down and we were going to have to rescue their people off
of that train. So, we had just gotten in contact with that crew on that train to do the rescue.
And as soon as we figuted out exactly what we were doing, 1 was having a job briefing with
my conductot; He was right behind me in the bar. He was standing just outside of where the
passenget area was.

Det. Acevedo: So, he wasn’t ditectly in the cab? He was just—

Mz. Daniels: No.

Det. Acevedo: —outside the cab?

Mt. Daniels: Yeah. He was just outside the cab. So, I was talking to him. I had turned around
to tell him, like Bill, this is—this is how we’re going to set everything up. And at the same
time that was going on, I heard my eng—you know, my student engineer blow the horn, put
the train‘into emergency, and say it was — you know, a gitl had jumped out in front of us.
And then we went from there. So, at the time of the—of the impact, I didn’t see anything
because 1 was turning around to say something to Bill

Det. Acevedo: So, the student, Marvin Olivares, was at the controls?

Mze. Daniels: That’s cortect.

Det. Acevedo: Okay. You wete—you had turned around to talk to—you said Bill.

Mzt. Daniels: That is cortect. Bill Gindhart.

Det. Acevedo: Bill Gindhart?

Mr. Daniels: Yes.

Det. Acevedo: And he’s the--

Mt. Daniels: He’s the—

Det. Acevedo: —-cond—

Mr. Daniels: --conductor--

Det. Acevedo: Okay.



Mz. Daniels:-—-for ACS

Det. Acevedo: And what exactly did the student say when—

Mz. Daniels: The student just said to me—he was, like, oh, my God, a girl jumped out.
Det. Acevedo: Okay.

M. Dapiels: And then as soon as he did that, he put the train — he was putting the train in
emergency at that time, We hear the impact. And then he made the phone call on the — over
the radio to the dispatchet to let them know what happened.

Det. Acevedo: Okay. Were you able to describe the person that was — that was

Mz, Daniels: No. I could not describe the petson.

Det. Acevedo: What action did you take when you — when this strike occurred? -

Mr. Daniels: The action I took was just making sure that my student was doing everything
propetly. Making sure he was blowing the hoxn, making sure that he put the train in
emergency, and then making sure that he contacted the dispatcher so that we could get
people out to the scene.

2. Matvin Olivares, who was in training as an engineer at the time and the only person
in the cab who saw the decedent, did not give his swotn, recorded statement to
Detectives Sweeney and Acevedo until July 22, 2015, 10 days after the event:

(He reported for work at 3:10 p.m. This was his second round trip from Philadelphia to Atlantic City.)

Mr. Olivares: Passing Cologne Avenue ctossing, it was limited visibility. It was nighttime,
approximately 11 p.m. and we wete — I remember passing mile post 44. And I ended up
seeing something off on the east — on the east side, in the distance.

Det. Sweeney: Now, when you say east, would that — yow’re facing south, so it would be on
your — it would be to your right or to your left?

Mz. Olivates: The left.

Det. Sweeney: Okay.

Mt. Olivares: Yeal, I — excuse me. So, it would be—it would be on my left. Alright. So, I
noticed some — something off in the distance. And initially — you know, I — I —at that
distance, it was approximately — maybe, like, 2, half mile to a quatter — quatter mile away. It
was pretty far away. I couldn’t discern what it was specifically.

So as engineers, wete trained to spot for movement, anything out of the otdinaty. So,
I — we had — [ had all of my lights on. I had roy headlights on bright and my auxiliary lights
on — on bright as well, on manual. And T blew my horn just so — you know, to see if that
thing would move or whatever it was.

As T come closer, apptoximately a quater of a mile away — or a little closer than that,
I noticed that it was, in fact, 2 human being in a crouched position in darker clothing. I get a
— 5o I blow my horn initially. A really long horn just to get theit attention — you know just to
let them know, hey — you know, I'm traveling pretty fast. I was traveling approximately 80
miles an hout, maximum authosized speed. 79, perhaps.

And as I'm getting closer, the individual in the black clothing stands up and I
immediately recognize that it’s a female. Keep goi—and I keep blowing my hotn. As ’'m —
as I'm approaching closer, the individual stands up, faces toward the gauge of the track — or
towards the track. And as ’'m approaching closer, probably twithin, like, five seconds of
passing her, she jumps — she dives in front of the train to the lower portion of — of the cab
cat. | was operating from the cab car. And 1 noticed — and I’m still blowing my horn. I shout
immediately becanse — you know, it was a first experience for me. And we hit her. I see



mattet go everywhere. And then I placed the train immediately into — into emergency break
app]ication ......

(Olivares goes on to desctibe stopping time, calling dispatch, and filling out a preliminary repost at the
scene with instructor Engineer Daniels and ancillary information.)

Det. S\veeney Okay, Now, when you say you — you come through the Cologne Ave
crossing, you see something, wh-—you’re traveling at 80 miles an hout, so can you explain —
it’s a matter of seconds between the time you see it. It — this isn’t a long, prolonged time,

correct?

Mz. Olivates: No, it’s not. It’s very, very quick. Yeah. The reaction time, it’s — it’s very
minimal.

Det. Sweeney: That area, do you know what type of area? It is rural, urban? Can you describe
it?

Mz, Olivares: Around mile post 44 or 45, it’s — to - to both the east and west side, is —it’s a
heavy tree line. You know, you can’t see passed the trees. As far as I know, there’s no fence
line. So, it- people can easily access the - the track — you know. It’s obvious that this
individual was trespassing, in my opinion.

Det. Sweeney: Now, you had — you had said that there was — there was somebody else with
you, correct?

Mr. Olivates: Yes.

Det. Sweeney: In the — in the -- now, this was cab car. You weren’t in the engine, correct?
Mz, Olivares: Yes. Cab Car.

Det. Sweeney: Okay. And there was somebody with you, correct, at the time?

Mr. Olivates: Yeah. As a student engineer, we have an instructor engineer there with us,
pretty much overseeing our actions to make sure that we ha—we’re operating the train
according to New Jersey Transit St—Standards and FRA Standazds. So, he was there - you
know, for — just pretty much making sure — you know, I was operating the train safely.
Det. Sweeney: Okay, Do you — do you recall his name?

Mr. Olivares: His name is Wayne Daniels.

(Ignoung Olivares’ previous statement that the person was in a crouched position when he first
observed het from a distance of half a mile away, Det. Acevedo asks, “Where exactly was the petson
standing when you first saw the person, Mt. Olivares says, “Probably — I want to say maybe 15 to 20
feet to the left of the track.” He states she is weanng very, very light black clothing, black shotts and
a black shirt, but cannot remember if she is wearing sneakers.)

Det. Acevedo: What ditection was the person facing — the person and the train, what
direction were they facing when you impacted?

Mi. Olivares: Whete wete they facing?

Det. Acevedo: Yes.

Det. Sweeney: You were — you were travelling southbound?

Mr. Olivares: Yeah.

Det. Sweeney: Was the person petpendicular to the tracks?

Mr. Olivares: Perpendicular.

Det. Sweeney: Did the — did the person tutn toward you? Were they—



Mt. Olivares: She ha—the individual, she was in a crouched position facing away. And then
as I was approaching, she turned per—perpendicular towards the track and then dove right
in front.

Det. Acevedo: Okay, so basically, what side of her was towards the train? Was it her right
side? Was it her left side?

Mt. Qlivares: Oh, it was her right side.

Det. Acevedo: Right side. It appeats she was looking-—

Mrt. Olivates: She was —

Det. Acevedo: - east?

Mz. Olivares: Yeah.

Det. Acevedo: Did she look at the train at any time. Did you make eye contact with het?
Mt. Olivares: I didn’t make eye contact with her. No.

Det. Acevedo: No. Did you notice if she was weating glasses, headphones, or cattying
anything?

Mz, Olivares: No.

Det. Acevedo: No. Did you observe anyone else in the area, other than the person ptiot to
the impact?

Mt. Olivares: No.

Det. Acevedo: Did you notice if the person made any attempts to move from the
approaching train?

Mt. Olivares: No.

At the end of the interview Mr. Olivares is asked:
Det. Sweeney: Now, was blood or alcohol taken from you under ERA ot—
Mr. Olivares: No.
Det. Sweeney: No. And you’re cutrently back to work at this time?
Mt. Olivares: Yes.

Many of student train Engineer Olivares’ statement appeats to be self-serving. On one hand, he makes
observations of something neat the railroad track a half a mile away, and then he states that he realized
a person was on the track just as the train was on top of the trespasser, as he did in his hand written
Prelitminary Major Incident Report taken less than 30 minutes after the incident. It appears Olivares
is asked leading questions during his sworn statement regarding Tiffany’s location with respect to the
train priot to being struck; L.e. “standing” and “perpendiculat.”

Olivares’ estimations of distance are questionable. Again, he first stated he noticed Tiffany when he
was approximately one half mile to a quaster mile away from het. However, this obsetvation is not
supposted by the train “Black Box.” Olivates states that the train was traveling 80 miles per hour with
high beam lights on, and that as he approached closet, he saw someone crouching approximately 15-
20 feet away from the tracks. Having personally been to the scene, this statement is not credible. If
Tiffany was 15-20 feet away from the tracks, her body would have been hidden by foliage in the area.
He farthet stated that he saw her facing away from the train, crouching, and proceeded to stand up
and dive onto the tracks. Not only is this physically impossible, even for a volleyball athlete, but it
completely contradicts the original statement given to the Medical Investigator at the time of the
accident, “that a female ‘darted ont from the trees and van right in front of the train,” and that “Decedent had been
in the woods on the north side of the tracks.” And finally, as noted previously, he says that he first observed
Tiffany when the train was “right on top of the trespasser.”



The sloping grade of the tracks in this location is built up with stone to a height of approximately 18-
20 inches with a top width of approximately one foot to the rail, making it highly unlikely Tiffany
“yan,” “jumped,” or “dove” in front of the train, Considering Apprentice Engineer Olivares’ statement
together with Engineer Dapiels’ statement, it’s much more likely Tiffany was always n a sedentary
crouched position directly next to or on the left rail and railroad tie when she was struck. It’s likely
her 672 frame gave the appearance of having “jumped” as it was being partially hutled into the air
when struck, dragged, and dismembered.

The photographs taken by investigators the night of the event suggest Tiffany was struck by the lower
left portion of the train cab. There 1s no indication het body teached the center of the tracks prior to
being sttuck. Only the left half of the bumper of the train shows evidence of the initial impact. Human
matter is observed only on the left front of the cab, with splatter on the upper left side of the cab.
Material suggestive of brain tissue is obsetved on the inside of the left track. Especially interesting is
a large, datk, stained area on one outside rail tie, suggestive of a latge amount of blood having been
absorbed by that one tie — possibly due to ante-mortem trauma. These is also tissue on the outside of
the left rail at the initial point of impact.

There was never a reconstruction undertaken to determine if it was possible for someone to have
pushed Tiffany onto the tracks considering the feature of the rail bed in this location. Even at 6’27
tall, it seems Tiffany would have had to scale the stone grade and then huyd herself in front of the train,
which most likely would have taken longer than 2.5 seconds from a crouching position, and even
more unbelievable if she was standing a distance of 15-20 feet from the railroad tracks. Scaling stone
was never among the various accounts described by the student engineer.

Additionally, there was never a reconstruction or analysis commenced to determine if the pattern of
Tiffany’s injuties would be consistent with het having been in 2 sedentary, crouched position beside
the rail, ot from an outstretched moving — running, jumping, diving — position when struck.

It should also be noted thete is a gravel roadbed running parallel with the train tracks in this location
that can accommodate a full size vehicle such as a pickup truck or SUV. Tiffany’s body could have
been dumped beside the tracks. Unfortunately, any evidence of a motor vehicle having traveled on
this service road priot to impact may have been compromised by emergency response vehicles if they
chose to access this remote location using that vety roadway. A first responder vehicle is pictured
beside the track in at least one of the scene photos. Additionally, thete is a clear vacant lot with tall
grass and several cinder block storage buildings that border the railroad tracks in the location whete
Tiffany was strack. This vacant lot runs paraliel with the train tracks and fronts the major four-lane
state highway of Route 30. This vacant lot could have been travetsed on foot ot in a vehicle. The
access gate to this uninhabited and abandoned propesty was reportedly found open the night of
Tiffany’s death. Tt is also believed that first responders used this vacant lot on the night of Tiffany’s
death. Tt is not known if this vacant lot was ever searched for evidence that may have contradicted the
Medical Examiner’s conclusion of suicide.



Uncle’s Statement to Medical Investigator at Scene

Medical Investigator’s Investigative Data Sheet contains information attributed to Tiffany’s uncle,
Michael Valiante:
“Sergeant Delucca rolated that be had received a call from NJ State Police that they were sending one of their
troapers o the scene, as be had reason to believe that he decedent was his niece. Trooper Michael “Mickey”
Valiante, NJSP/ Berlin arvived on scene at 02:30 hours to view the decedent. Although there were no e
facial featnres, Trooper Valiante recognized the clothing and siated that he conld tel), also, from the build of
the decedent, He related that the decedent had been at a family party where be was also in attendance earlier
in the evening. She had gotten into some trouble the day before as well as the day of the party, and her friends
stated that she ‘had cut berself’ and was extremely npset. He also stated that she had been having a lot of
disagreements with her mother recently and was extremely distranght over sonre of the things that had
happened. She resided with her parents a very short distance from where she had jumped in front of the train.
He made a definitive identification, and went to make notification along with the officer from the Transit
Police.”

I showed Michael this paragraph contained in the Data Sheet for the first time when I interviewed
him on February 22, 2017. He stated this information is inaccurate:

1.

2.

No one from the NJSP called Sergeant Delucca on his behalf. He came upon the scene.

Although a State Troopet, he was not active, but was on Military Leave from NJSP on
July 12", Michael said he was careful to identify himself as being on Military Leave to
assure NJT personnel he was not requesting to become involved in the investigation as a
State Troopet, but rather was mentally able to proceed to the scene and make
identification, having setved in Iraq and Afghanistan.

He denies saying ‘Tiffany had “gotten into some trouble the day before” because he only knew of
the argument she had with her mother two hours prior to being struck by the train,

. He denies saying Tiffany “bad been having a lot of disagreements with her wiother recently, and was

exctremely distranght over some of the things that had transpired.” Although he lived across the street
from his brother, Tiffany’s father, he had very little interaction with the family on a day-
to-day basis. Being Active Military, when he was home, he was very involved with his own
children and not aware of any ongoing, personal problems his brothet’s family may or may
not have been having, Although he said he thought Tiffany had been in counseling —
referting to Atlanticare Behavioral Health — he didn’t know any details.

He never heard anyone mention Tiffany “had et herself” and had no knowledge if any of
Tiffany’s friends were ever at the scene and spoke to NJT or the Medical Investigator that
night. His daughter is the same age as Tiffany, but they had a different group of friends.

There is no indication from phone records or interviews with friends, family, or anyone that Tiffany
got “Tnto some trouble the day before as well as the day of the party.” Who provided this information attributed
to “ber friends” reporting she “had ant herself” and “was extremely upset?” Tilfany’s family was only told of
this alleged self-mutilation the night of her death when Jaime Haye told Tiffany’s sister, Jessica, that
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Tiffany had cut her wrist in November 2014, However, both sisters and mother said it would not have
been possible that Tiffany would have intentionally cut herself and that no one would have noticed a
cut on her wrist. It should be noted that Jaime never mentioned anything about Tiffany cutting herself
when she was interviewed by NJT Detective Acevedo on August 15, 2015. Jaime told Detective
Acevedo that Tiffany was “always sad,” was stubborn, had a temper when angty, was impulsive, but
“never talked about suicide.” :

Additionally, the family latet learned that Jill Highee gave a statement to Detective Acevedo on August
15, 2015, in which she stated Tiffany had shown her where she had intentionally cut het leg in May.
The family also disputes this allegation. Dianne, Tiffany’s mothet, said she would have noticed a cut
on Tiffany’s leg in May 2015 since it was suminer, and Tiffany would have been wearing shotts all the
tme.

Records obtained from Atlanticare Behavioral Health show no evidence of suicidal ideation,
depression, or anxiety. Self-mutilation never came up and was never discussed.

There is absolutely no evidence to suppott the statement that Tiffany and her mother were having ‘@
Iot of disagreements” or that Tiffany was “bxtremely distranght” over anything. In fact, reading text messages
contained in her cell phone indicates she had a very good relationship with friends and family,
especially her mother who was helping her prepare to leave for college and seemed to give her a wide
latitude as it related to her personal behavior and freedom. She also had two emoji lips (kisses) next
to her mother’s name in her cell phone contacts. Further, Tiffany was actively searching for a kitten
to give her mother as a birthday present on July 21%, reaching out to multiple friends and putting a lot
of effort into the seatch before finally finding a kitten the day before het death.

B. NO PSYCHOLOGICAT, AUTOPSY COMPLETED

No one from the Medical Examiner’s Office has ever interviewed Tiffany’s parents or sisters. When
I wotked at the Atlantic County Medical Examiner’s Office it was mandatosy under our Policy and
Procedutes to interview the decedent’s family as part of the investigation. I did not read from Mr.
[’Amato’s file any statements from family or friends about Tiffany’s mental state until I had
independently and without bias had the opportupity to review all the investigative repotts,

- photographs, and visit the scene. Februaty 11, 2017 was the first time [ sat down and spoke with
Tiffany’s parents and sistets. Both of Tiffany’s patents are public school employees, accustomed to
being suttounded by children. Though Tiffany’s older stepsisters ate matried and have children,
Tiffany spent a great deal of time visiting them. Both Jessica and Krystal were adamant that they had
a vety close relationship with Tiffany. I found the family to be very open and forthcoting when we
spoke, despite their obvious deep and unshakeable belief that Tiffany did not commit suicide.

'Tiffany’s relationship with her mother in 2014 was strained. Dianne Valiante admitted she had become
short tempered, but attributed this to menopausal changes. In 2014, one of Tiffany’s teachers saw a
bruise on Tiffany’s arm and, after reportedly discussing this with Tiffany, the teacher felt she had an
obligation as 2 mandatoty reporter to contact DYFS. The case was investigated by DYFS, who visited
the home three times and spoke to family members. The case worker suggested Dianne and Tiffany
undetgo counseling at Atlanticare Behavioral Health.
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Atlanticare Behavioral Health Records

Their first and only counseling was an intake on November 17, 2014. Dianne felt [she and Tiffany)
had overcome their difficulties and the case was closed on December 17, 2014. Records from
Atlanticare reveal Tiffany’s grandfather died on November 19, 2014, while they were in counseling.
Mother is described as emotional and anxious, while Tiffany is reserved and calm. There is a fmaternal
and paternal history of anxiety and depression. Mother had been on Zoloft in the past, and both half-
sisters had been treated for anxiety. One of her half-sisters is taking medication fot anxiety. (Krystal
later told me neither sister has needed anxiety medication for many years.)

Atlanticare Summary

“17 y/ o Cancasian female referred to OP by DCP&P. Mother adwmits to punching ber in the arm affer an
argnment, school contacted DCPE&P when the bruise was seen. Client has been malking poor decisions lately;
smoking cannabis with a friend, skipping class after her grandfather’s death, and taking money from
wmother’s bank account (granied access by mother). Client is a good stndent, athlete, and has clear fuinre
goals. Client reports she is aware of the poor judgement and feels she has ‘learned her lesson, and was just
being stupid and immature.” Mother and client have difficulty communicating but are otherwise a stable
Jamily. Client denies ST/ I, denies anxiety, and denies depression. Mother acknowledged not being able to
move on from the incidents due to her anxciety. Fawily accepted the suggestion 1o work on communication in
the home, mother will seek independent support if needed, return to care if needed as there is no evidence of
psyebiatric disorder. As such, case was not accepred.”

In my discussion with Tiffany’s parents I found both accepting of Tiffany’s sexuality. In eatly 2015
she had advised her parents that she was 2 lesbian. Dianne advised me that she had been supportive
of Tiffany’s relationships with other women. If there was any continuing difficulty in their relationship,
it was not reflected in any of her phone messages I sead that had been accessed after Tiffany’s death
by the Atlantic County Prosecutor’s Office. However, it would not be atypical for a teenager, who
recently graduated high school and is eager to be independent, to have disagreements with her patents.
Tiffany was a designated driver for family and friends, last picking her parents up from a restaurant at
2200 hours on July 11"

Tiffany’s Social History

It appears Tiffany had it all. She was physically attractive and tall, which was an advantage for this 18
year old, 6°2” female athlete. According to family, friends, and information contained in her cell phone,
Tiffany was popular with a close citcle of both male and female friends. She was involved in apparently
healthy personal relationships that explored her sexuality. She was an accomplished student athlete
who excelled in acadesmics as well as her ptimary spost of volleyball. She received a great deal of praise
from her teachers and coaches, and eatned five college scholatships. She was employed by her local
Wawa. Tiffany had recently broken up with her girlfriend Rachel, however the texts in her phone
reveal it was an apparently amicable breakup. Tiffany had embarked on establishing 2 new relationship
with a gitl she met online.

Tiffany reportedly expressed to friends her uneasiness with leaving home fot college. However,
conversations and photographs contained in her phone indicate she was eagerly shopping for dorm
accessoties and clothes to take away with her to Mercy College in Dobson, NY in August. On July 8",
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Tiffany had engaged in a friendly conference call with members of her new college volleyball team
arranged by her college coach. She was to leave for college on August 18" on a volleyball scholarship
where she planned to major in Criminal Justice. On July 12™ at 1356 hours, Tiffany texted a member
of her college team asking what time the college orientation was to take place on August 21% Just
hours before her death, while at a graduation patty, she told multiple adults how much she was looking
forward to playing volleyball at college. These neighbors commented in their written statements she
appeated happy, she was laughing, and she was even playing on the wateslide with childten who
attended the graduation patty.

Circumstances of the_Confrontation with Mother and Friend

Approximately two houts prior to Tiffany’s death on July 12, 2015, one of Tiffany’s best friends, Jaime
Haye, came to Tiffany’s home. Jaime brought hex mother with her. Jaime and her mother questioned
‘Tiffany in front of Tiffany’s mother, Dianne, as to Tiffany’s alleged unauthotized use of the debit card
the previous day. Jaime became very excited over this issue. Accotding to Dianne, Tiffany replied,
“Jaime, why are you acting this way?” Dianne told Jaime and het mother that she would talk to Tiffany,
and if there was 2 misunderstanding regarding the use of the debit card Dianne would make sure that
Jaime was repaid approximately §86.00. Tiffany subsequently admitted that she had used the catd, but
added that her friends always used each other’s credit or debit cards when necessaty. Tiffany added
that she had spent a recent evening with Jaime when Jaime was intoxicated and that Tiffany had spent
money buying Jaime meals and other items. ‘The encounter with Jaime in my judgement does not atise
to a motivating factor for Tiffany to have taken her own life. Rather than this being a motivating
factor, it is much morte likely that this athletic teenager, after two hours, would have “walked off” any
emotion she was feeling when she walked away from her house. It was hot the night Tiffany walked
away from her house. It’s much more teasonable to believe an 18 year old walking for two houts,
neasly four miles, would have been thitsty, tutned around, and gone home. She was leaving for college
in four weeks and wouldn’t have had to confront Jaime again if she didn’t want to. In the same respect,

she would also be leaving home and living on-campus in four weeks if she were unhappy with home
life. '

C. REGIONAL MEDICAL EXAMINER’S FAILURE TO FOLLOW ESTABLISHED
PROTOCOL

The Regional Medical Examiner’s Office did not procure any of Tiffany’s medical records. Mr.
D’ Amato’s office did, in fact, procure many of Tiffany’s medical records. These recotds do not reveal
any evidence of her ever being diagnosed or treated for bipolar disordet, depression, anxiety, ot any
chronic mental or physical condition. The only medication Tiffany was taking on a regular basis was
Nicomide, a multi-vitamin, for acne. She also took medication for acid reflux when needed. Although
she admitted to smoking marijuana in the past and occasionally drinking alcohol, there is no evidence
of other dtug use. Fler toxicology in the Medical Examiner’s Report was negative.

Thete is no indication there was ever any timely interviews conducted with Tiffany’s parents by any
investigator in this case. The parents reported they spoke only briefly to NJT Detective Acevedo on
August 6" and that he asked very few questions. The only personal history for Tiffany appears to
have come from Detective Acevedo’s separate interviews with Tiffany’s young friends Jamie Haye,
Jillian Higbee, Lindsay Bacanskas, and Kira Erbele on August 15®. Their information is anecdotal and
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mostly unsubstantiated. This information cannot be deemed reliable and should not be used to base
a history of depression, self-mutilation, or a diagnosis of bi-polar disorder on the decedent, none of
which exist in the medical ot school records, and is denied by teachers, coaches, and family.

K-9 Tracking

In the file procuted by Mr. I’ Amato from the Atlantic County Prosecutor’s office, there is a reference
to a retired Police Officer and professional K-9 trainer and handler Joseph Nick, who, at the request
of Tiffany’s uncle Michael Valiante, took a blood hound to track Tiffany’s path from her home to the
point of impact. On July 17%, the Atlantic County Shesiff’s Office dispatched K-9 Unit Officer
Kleinow and his dog to the Valiante home to try and track Tiffany’s movements after she left her
house the night of het death. It’s important to note that befote July 17" it had rained heavily psior to
the tracking. The dog reportedly tracked het on a route from her home to just south of the point of
impact by the train where the dog then lost the scent. The tracking took one hour and ten minutes,
and totaled a distance of roughly 3.2 miles. The question that needs to be asked is why the dog lost
the scent at this location? It would seem reasonable to believe the scent would be strongest from this
point, just south of the location where she was struck and where human tissue would still have been
present. Additionally, the fact that the dog came a few hundred feet from whete Tiffany’s sneakers
and headband were later found on Old Tilton Road on August 3, but did not ttack in that direction
or hit on those items, brings into question the accuracy or validity of the tracking. Further, this may
suggest that Tiffany’s shoes and headband were thtown or placed at the location they were found ata
later date than the K-9 tracking. The route tracked by the dog would have meant Tiffany walked
barefoot, several miles over asphalt, twigs, and stones through woods in complete datkness until she
reached the tailroad tracks where she continued to walk more than a mile on gravel, black dirt, and
stones until the dog lost her scent — approximately 1584 feet from the point of impact. The possibility
she was abducted at some point and driven to this location cannot be ruled out. Due to the remoteness
of the scene, vehicles used by first responders to access the scene most likely destroyed any evidence
of a vehicle having recently been in this location or any footprints left by anyone prior to the first
responders’ arrival.

Headband and Sneakets

On August 3, 2015, at 1519 houss, Tiffany’s mother, who never gave up searching for evidence in her
daughter’s death, found Tiffany’s headband and sneakers in a leafy area approximately 15 feet off the
heavily traveled Old Tilton Road. Mike Valiante called Galloway Township Police, who then contacted
NJT Detective Sweeney, who proceeded to photograph the area and secured the clothing. A sweatshirt
was also found on the shoulder of the roadway approximately 15 feet from the sneakers. Photogtaphs
of the sweatshitt suggest it is not weathered and may have been recently discarded in the location
where it was found. When I:met with Dianne on February 11, 2017, she told me the sweatshirt did
not belong to Tiffany. Dianne also said she found a car key tag on the ground near the sneakers, a tag
that would commonly be placed on a key when a car is being serviced at a dealesship. Dianne advised
me that Detective Sweeney secured the key tag and all items found at this location.

Problems with Notification of Death

New Jersey Transit Police accompanied Tiffany’s uncle, Michael Valiante, to the home to make
notification of death at 0230 hours on July 13™. Although police from two jurisdictions were present,
this difficult task was left to the distraught uncle. As stated above, Michael Valiante was on Military
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Leave from the NJSP. Michael apparently could not bring himself to tell Tiffany’s parents and sisters
the exact circumstances of her death, and, unfortunately, no one from New Jersey Transit or Hamilton
Township Police stepped forward to help him explain exactly how Tiffany died. For the next several
hours Tiffany’s family assumed that when Michael said Tiffany had been hit by a train he meant that
she was inside a vehicle which accidentally drove onto the train tracks and was struck by a passing
train. For the parents the shock of how Tiffany died was another jolt. They first learned of the exact
circumstances surrounding her death from reading written accounts on social media and in the
newspaper at 0800 houts; the newspaper incorrectly reporting that she had been standing in the middle
of the train tracks. This is a prime example of why Death Notification Protocol was established by the
New Jetsey Attorney Genetal decades ago, and should have been done by an officer from NJT and
not left up to the uncle, despite his training as a NJ State Trooper.

Delay Interviewing Family

As previously noted, I was surprised to learn from the Valiante family that they have never been
interviewed by anyone from the Medical Examiner’s Office. T'wo of Tiffany’s uncles, Salvatore
Valiante, Jt., and Robert Valiante, St. were at the scene on July 16™ and noticed a neatby clearing that
looked suspicious and called local police, who then notified New Jersey Transit investigators.. NJT
Detective Sweeney went to the location, artiving at 1230 hours. He spoke with the uncles and
processed the surrounding area, securing an axe. It is not known if this axe was processed for the
decedent’s DNA. Detective Sweeney photographed the private property surrounding the area of the
neatby clearing. Photographs reveal that in the clearing there is evidence of recent drug activity —
possibly a hang-out area. In addition to discarded sofas, lawn furniture, and matiresses, there were
small green leafy plants, suggestive of marijuana, in potting containers which showed evidence of
active and recent cultivation. Thete is a residential drug treatment facility fronting the railroad tracks
several hundred feet through the woods from where Tiffany was struck by the train. Hansen House
provides drug treatment for both men and women, many of whom ate on probation and in court
ordered treatment. The uncles told Detective Sweeney they did not believe Tiffany’s death was a
suicide. Despite this, the family was not interviewed by anyone involved in this case for three weeks.

Even after Tiffany’s mother had found Tiffany’s headband and sneakers on the side of the xoad on
August 3%, no one interviewed the family. Three days later, on August 6™ after receiving a call from
Dianne asking why no one had come to the home to question the family, Detective Acevedo arrived
at the home at 1300 hours and spoke to Tiffany’s parents for the first time since Tiffany’s death.
Dianne repotts that Detective Acevedo asked very few questions and left after only approximately
one hour.

The family wrote the Atlantic County Prosecutor’s Office on September 14" complaining that the
family believed not enough was being done to investigate the death of their daughter.

At the request of the family, Detective Acevedo, accompanied by Atlantic County Prosecutor’s Office
Detective Ryan Hutton, went to the Valiante home on October 28* at 1000 hours. The Detectives
photographed Tiffany’s room. According to Tiffany’s parents, the detectives did not interview any
family metnbers at that time.
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Multiple Vehicle Break-Ins at the Valiante Home

On September 8™ at 0642 hours, Dianne caught a petson in the process of burglarizing Dianne’s
vehicle that was parked outside the family home. Police wete called and Michael kept the suspect,
Benny Ward, on-scene until Hamilton Township Police arrived to make the arrest.

On Decembet 31%, Tiffany’s parent wete slecping when Tiffany’s car alarm suddenly went off close
to midnight. Stephen went outside to investigate. The family has been unable to locate the spare key
to Tiffany’s vehicle since her death, and could not understand why her car alarm would go off. Stephen
searched trails close to the home, but did not see anyone in the area. After Tiffany’s death Stephen
had installed a secutity surveillance system at their home. Surveillance footage seemed to captute
someone in the rear seat of the vehicle, reaching forward over the front seats and moving the sun
visor up and down. Atlantic County Police Department Detective Hutton secured the surveillance
footage from the home and Hamilton Township Police fingerprinted the vehicle.

b. ANALYSIS QF THE MAJOR INCIDENT EVENT RECORDER

The MIER Black Box reveals that the apprentice engineer sounded the train’s hotn four separate times
as the train traveled 1,134 feet as it approached and went through the Cologne Avenue crossing,
traveling at 67 miles per hour. After passing the Cologne crossing and ending the horn, the train
continuéd to accelerate until it reached a speed of 80 miles per hour. Apprentice Olivares did not
activate the horn again for 27 seconds. After the train traveled an additional 3,061 feet, the horn was
activated for a single, sustained 2.5 second blast. The horn stopped and 1.6 seconds later, the
emergency brake was activated. The apprentice engineer never activated the bell, as stated by the
engineer and conductors.

From the time the apprentice engineer sounded the horn, struck Tiffany, and applied the emergency
brake, it took a total of 4.1 seconds as the train traveled 460 feet before it began to decelerate. It
appears from Olivates’ sworn statement that the train struck Tiffany during the single,
sustained 2.5 hotn blast — making it likely that Tiffany was no more than 230 feet away from
the cab of the train when the apprentice engineer first saw het.

E. UNANSWERED QUESTIONS AND CONCERNS

No Witnesses Saw Tiffany Walking

The night of Tiffany’s death was clear and hot. The famnily lived in a heavily wooded area. Thete ate
no street lights for much of the route that Tiffany allegedly traveled. According to several family
members ‘Tiffany was very afraid of the dark. Unless she was picked up by another person(s) ina
vehicle, Tiffany would have had to walk in the datk, tree lined, and isolated roadways and railways,
without her cell phone, befote coming to the point of impact approximately 4 miles away from her
home. Despite a great deal of publicity in this case, no one has come forward to report they noticed
this very tall female dressed in shotts and a tee shirt walking alone along the only postion of well lit,
heavily traveled roadways she may have traversed: Old Tilton road, Wrangleboro road, Pomona road,
or Route 30 between the 2130 hours and 2300 hours on July 12" Although several family members
and friends started their search for Tiffany within minutes of her disappearance, no one came upon
her on the road, even while searching on four-wheel terrain vehicles. Additionally, security surveillance
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cameras in the area at CNS Storage Facility, Wawa, and the Vaikunth Hindu Temple, checked by the
NIJT at the request of the family on July 18", did not capture Tiffany in any video ot photographs.

Cell Phone

If there is one thing a teenager tends to cling to, it’s their cell phone. Anyone with a teenaget knows
theit cell phone becomes an appendage. It is highly suspicious Tiffany did not tetain her cell phone
after she left her residence. It is much more likely she would have blocked het mother’s texts or
silenced the phone rather than willingly dispose of the cell phone in the brush by the end of her
driveway. Many people were searching for Tiffany on foot and in open vehicles. Phone records reveal
many tried calling her cell phone continually, to the point where her phone received a call almost every
minute or two from vatious friends and family. Yet, no one heard her cell phone ring, despite the fact
it was found by her father only a few yatds from the family diiveway. Was it putposely placed in that
location by someone later in the night? Ot was this where Tiffany dropped it as she walked away at
2128 hours? The phone was turned over to the Atlantic County Prosecutos’s Office Major Crimes
Unit on July 29% by NJT Detective Acevedo for extraction of data. ACPO Detective Hutton
downloaded its contents,

The following is a statement provided to me by Krystal, Tiffany’s sister, regarding het examination of
the downloaded data from Tiffany’s cell phone. It is Krystal’s belief that the data shows the cell phone
was in use after Tiffany walked away from the home and before the cell phone was found by her
father:

“There is some evidence that I have found in Tiffany’s phone that raises a question of how
and who? There was a call from Jaime Haye to Tiffany at 10:39p.m on July 12, 2015 that was
answered fot 24 seconds. I know this as well as anyone familiat to the iPhone. When a call is
answered it tarns the name of the caller “black” and states “Incoming or Outgoing” below
the name. When a call is missed it will turn “red” whether the caller missed the call or went
to voicemail. It will not state incoming ot outgoing. It will say only, ‘Missed Call.” My sister’s
phone shows Jaime called her and her name was black with it saying Incoming call for 24
seconds. Now that to me raises questions. Who had my sister Tiffany’s phone and answered
it at that time, if my sister did not have her phone with her and was found by my father quite
a few feet from driveway of Tiffany’s home?

There was also data usage in Tiffany’s phone that shows someone was on het phone in an
app that uses a latge amount of data at 10:42p.m on July 12, 2015. There is another time
befote that at 10:23p.m that shows data usage as well, but not as much. This indicated to me
that ‘Tiffany would not have had hei phone being she was miles away and it being close to
the time of het death. Hlow does she use an app atound that time and her phone had been
found so very close to home is she “walked” four miles to the train tracks? This information
is in Tiffany’s phone records under data detail aka data transfer. This tells you how much
data is used at that time period that Tiffany disappeared from home.”

Headband, Sneakess, and Deer Camera

A deer camera on the Valiante property captured photos of activity atound the outside of the home,
~ 'This was important evidence that could have been secuted and proved helpful bad investigators
interviewed the family in a timely manner. NJT Detective Acevedo did not secure the deer camera
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from the home until August 15, Tt clearly shows Tiffany walking away from the home with her cell
phone in hand. It captured 2 photo of the clothes she was wearing, including sneakers and a headband.
The fact that sneakers were never photographed or recovered from the scene was apparently never
considered an important piece of evidence by the Medical Examiner or any investigator involved in
this case. Although thete is hair present at the scene, the headband later found with the sneakers was
never observed in photographs taken of the scene on the night of fatality. There has never been an
explanation why hex sneakers and headband were never found at the scene, but rather showed up
three weeks after her death, miles away. Detective Acevedo’s Complaint Follow-Up Informational
dated July 16" states, “The deceased was not wearing shoes and after a search of the area, none were Jound.”

I have not personally inspected the headband or sneakers found on August 3. However, photographs
show no evidence of blood or tissue, which if present, would have suggested they had been wotn by
Tiffany at the time of the impact with the train. T do not know the condition of the soles of the
sneakers, which were brand new and worn for the first time at the party. The area whete the sneakers
and headband were found is approximately one mile from her home, and three miles from where
Tiffany was struck by the train. The sole of het right foot, viewed from photos taken in the autopsy
room, shows no sign of abrasions or cuts, which would have been expected had she walked barefoot
over roadways and rough terrain for over three miles.

Scene photogtaphs reveal the presence of dark coloted pieces of clothing on the tracks as well as a
datk blue sleeveless shirt on the decedent. No underwear is listed in the Medical Examiner’s
Fvidence/Property Records. There is no reference to clothing mentioned in the Medical Examiner’s
View Repott of Fxamination to indicate clothing was ever examined to rule out ante-moxtem injuries,
such as rape or gunshot residue ot other particulate matter. Had a desctiption of clothing been in the
View Repott, it may have alerted officials that footwear was missing.

Ante-mortem ot Post-mortem Trauma
In photographs observed, the decedent’s head was crushed. The skull cap is fragmented into several
pieces and scattered. [t is not known if there was any evidence of ante-mortem trauma such as from
the axe found near the scene, 2 motot vehicle, or a ganshot wound such as from a .22 caliber weapon.
There appeats to be bruising on the knuckles of the right hand, and nailbeds on the same hand are

cyanotic. The thumb appeats to be bruised in one photo observed, however the photo is rather dark.

A rape kit was never performed on this teenager.

F. CONCLUSION

It is highly unlikely this very accomplished 18 year old female athlete walked batefoot, alone in the
woods, without her cell phone, over stones and brush, in the dark along 1.5 miles of isolated raflroad
tracks on a hot summer night for a total of nearly four miles in order to commit suicide.

Using a best friend’s credit or debit card one time without her knowledge to purchase $86.00 worth
of items does not rise to the level of suicide in someone with no other petsonal conflicts, history of
suicidal ideation, or mental illness.

Death by train is an extremely unusual method of suicide to be contemplated by anyone, especially a
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female teenager with no histoty of emotional instability. The loud sound of an approaching train is
much more likely to invoke a flight response in a sober individual. Had she wanted to commit suicide,
Tiffany could have walked in front of a car on the heavily traveled four lane highway.

1.
2.

w

=0 9

12.
13.

Facts

Tiffany disappeared within minutes of walking away from het home.
Statements in the (RIME) Medical Investigators Data Sheet used by the Medical Examiner to
base a determination of “suicide™ are inaccurate, unsubstantiated, or false:
a. Attributed to NJT personnel is completely false — “...#he frain engineer had stated that a
femnale ‘darted ont from the trees and van vight in front of the train.” Decedent had been in the woods
on the North side of the tracks.”
b. Attributed to Uncle and friends is inaccurate, unsubstantiated, ot false: “...5he bad
golteri nto some trouble the day before as well as the day of the party, and ber friends stated that she
bad out herself and was extromely npset. He also stated that she bhad been having a lot of
disagreements with her mother recently and was extremely distranght over some of the things that had
bappened.”
Multiple inaccurate, apparently self-serving, conflicting statements made to NJT investigators
by the engineer and his student — who it turns out was unsupetvised at the time and the only
eyewitness to the event — accounts factually contradicted by MIER Black Box.
No drug/alcohol test of student engineet, whose swotn statement was not taken for 10 days.
Imptobable that Tiffany would have been able to “jump” or “dive” a distance of 15 feet to 20
feet onto a built up stone railtoad grade from a standing position.
Head was crushed, brain obliterated, and skull severely fragmented, obscuring evidence of
possible ante-mortem injutry such as from a gunshot wound. :
No footwear found at the scene.
There is no indication Tiffany suffered from Chronic Traumatic Encephalopathy (CTE).
Investigators’ failed to interview family in a timely manner.

. Popular with a close citcle of friends, admired by her teachers, coaches, employers, and

neighbors.

. Raised as if she wete a single child for the past 10 years by two loving parents and indulged by

two devoted sisters, two grandmothers, and many relatives.

Received five scholarships for spotts and academics.

Prepating and looking forward to going away to Mercy College in four weeks to play on 2
collegiate volleyball team and to major in Criminal Justice.

There are many unanswered questions, conflicting accounts, and false information in this case. Based
upon my investigation, it cannot be ruled out that Tiffany was driven or forced to walk to this location,
assaulted, and placed on the tracks to hide evidence of a crime. Therefore, it is my professional opinion
the death of Tiffany Valiante warrants further investigation and the Manner of Death should be
amended by the Medical Examiner from “Suicide” to “Undetermined”.

MQQMC - %4 7 /ﬁ%eixf%

H. Louise Houseman, Senior Medical Investigator (Ret.) Date
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H. LOUISE HOUSEMAN
11 Lowell Street
Mays Landing, NJ
609-625-6996
medacnj@comcast.net

HIGHLIGHTS OF QUALIFICATIONS
* Solid professional skills in forensic medical investigation, journalism, .
business administration, managerial accounting, education and funeral service
* Over 15 years of broad-based business experience
* Well organized self starter with ability to anticipate needs, problem solve
and retain a sense of humor.

. PROFESSIONAL EXPERIENCE

Forensics: '

- Qver 20 years investigating natural and unnatural deaths in Atlantic County, NJ

- Review medical records, discuss medical history with physicians and nurses

- Testify in court when required

- Per diem Medical Investigator for State MEO in Cumberland County during super cession in
1994 and after establishment of the State Regional Medical Examiner's Office in 2004.

- Researched and wrote the Disaster Preparedness Plan for the Atlantic County Medical
Examiner's Office.

- Developed and implemented forensic education program presented to area high school and
college students

- NJ State Certified Instructor of police recruits at the Atlantic County Tony Canale Training
Center

Administration:
Atlantic County Medical Examiner's Office

- Senior Medical Investigator responsible for training and overseeing the investigative work of
three full-time and two part-time medical investigators

- Assist the medical examiner with administration of office and staff

First Director of Holocaust Resource Center at Stockton State.

- Coordinated workshops to assist educators implement curriculum in prejudice reduction.
- Planned and organized the dedication of the Center.

- Authored and designed the Center's first brochure.

Coordinator of Campus Hearing Board {College Judicial System)

- Investigated complaints filed by police, students, faculty and staff

- Streamlined schedute of Campus Hearing Board and instituted compliance
monitoring system resulting in greater efficiency.

- Maintained the confidentiality of student disciplinary files.

- Developed end-of-semester statistical reports.

Business:
- Wrote business plans, obtained financing and developed financial systems for sole
proprietorship and corporation,
- Worked with government agencies and professionals to obtain zoning variance,

develop building design/renovations, and obtain necessary permits for residential
and commercial real estate projects.

Managerial Accounting:

- Performed daily bookkeeping functions; generated financial statements; reconciled
bank statements, formulated budgets, and maintained A/R, A/P.

Computer Systems & Applications:
- Developed database used by Stockton State to win a $100,000 grant to expand drug and
alcohol awareness program.

- Adapted and implemented computer system for funeral service case management
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Accomplishments & Awards
- First Medical Investigator to become Board Certified in the State of New Jersey - 2005.

- Wrote the first Bachelor of Arts degree program approved in New Jersey for the study
of Mortuary Science.

- Researched pre-need insurance product adopted by the New Jersey State Funeral
Directors Association.

- Legion of Honor Award 1989 - The Chapel of Four Chaplains

- Galloway Township Resolution 1992 - presented for work in prejudice reduction.

Professional Licenses & Affiliations

New Jersey Instructor (Ret.) - Police Training — Tony Canale Training Center

Board Certified Fellow — American Board of Medicolegal Death Investigators

Governor Appointed Member & Past Secretary New Jersey State Board of Mortuary Science
in the Division of New Jersey State Department of Consumer Affairs

Past Member South Jersey Investigators Association

National Board Certified in Funeral Service - 1981

New Jersey Practitioner of Mortuary Science — inactive 2013 after licensed for 30 years

Past President - West Jersey Funeral Directors Association

Past Board Member - New Jersey State Funeral Directors Association

EMPLOYMENT HISTORY

1992 ATLANTIC COUNTY MEDICAL EXAMINER'S OFFICE
Ret 2013 Northfield, NJ
Senlor Medical Investigator — Police Training Instructor

2004 & OFFICE OF THE NEW JERSEY STATE MEDICAL EXAMINER'S OFFICE
1994 Vineland and Woodbine
Per-diem Medical Investigator

1996-2001 MERCER COMMUNITY COLLEGE, Trenton, NJ
Adjunct Instructor - Funeral Service Law

1987-91 STOCKTON STATE UNIVERSITY, Pomona, NJ (part-time)
Director - Holocaust Resource Center
Administrative Assistant - Dean of Students
Coordinator - Campus Hearing Board

1987-92 RIVERVIEW MEMORIAL CHAPEL, Linwood, NJ
Owner/Manager - Funeral Home

1080-87 ROTH MEMORIAL CHAPEL., Atlantic City, NJ
Partner - Funeral Director

1978-90  CTV INC,, Absecon, NJ
Secretary/Treasurer - Casino Service Industry

1073-78 THE PRESS OF ATLANTIC CITY, Pleasantville, NJ
Staff Writer - Daily Newspaper
Weekly Columnist - Feature Stories - Rewrite

EDUCATION
STOCKTON STATE UNIVERSITY, Pomona NJ
Bachelor of Liberal Arts
Certificate in Gerontology _
Certificate in Religious Studies

MERCER COUNTY COLLEGE, Trenton NJ
Certificate in Mortuary Science
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MAJOR INCIDENT EVENT RECORDER
DOWNLOAD COVER SHEET

INCIDENT DATE: 07.12.15

INCIDENT TIME: 11:07PM (approx.)

INCIDENT LOCATION: MP45

TRAIN: 4693

LEADING END: 6042

HIND END; 4004

L OCOMOTIVE ENGINEER; Marvin Olivares (Student)

DOWNLOAD READ BY: 8. Kureczko — Sr. Road Foreman

DATE DOWNLOAD READ: 7.13.15

Train 4693 struck an alleged trespasser at MP 45 on the Atlantic City Rail Line.
The inciuded download Is from where the engineer sounded his horn for the
Cologne Ave, road crossing until the train comes fo a stop at MP 45.3. The train
is traveling at 80 miles per hour when the homn is sounded and the frain is placed
into emergency by the engineer. *NOTE: There is no bel recording on the
download.* The Engineer stated that he did activate the bell. The train traveled

2063 feet from the time of EIE until coming to a stop. There are no exceptions
noted and the Engineer was operating his train properly.
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